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Protokół Nr 4/2019 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

Rady Miasta Przeworska 

odbytego w dniu 29 stycznia 2019 r. 
 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji jak załączona lista obecności oraz  

Pan Leszek Kisiel Burmistrz Miasta Przeworska, Pan Wojciech Superson Zastępca 

Burmistrza Miasta Przeworska, Pani Anna Darecka Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Przeworsku, Pan Krzysztof Ożóg Prezes Przeworskiej Gospodarki Komunalnej 

Sp. z o.o. w Przeworsku. 

Pan Wacław Krupa Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta 

Przeworska powitał wszystkich obecnych i powiedział, że tematem posiedzenia będzie 

zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Miasta Przeworska. Poprosił Panią 

Annę Darecką o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego planu 

potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie - użytecznych dla miasta Przeworska na rok 

2019. 

Pani Anna Darecka powiedziała, że na podstawie art.73 a ust. 6 ustawy o promocji 

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy oraz § 2 Rozporządzenia Ministra Rodziny, Pracy  

i Polityki Społecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. w sprawie organizowania prac społecznie 

użytecznych gmina sporządza roczny plan potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 

użytecznych do końca stycznia. Poinformowała, że prace społecznie – użyteczne są 

wykonywane w Przeworsku od 2015 roku. Powiedziała, że w 2019 roku planowane jest 

zatrudnienie 28 osób, w tym 6 strażników tzw. przeprowadzaczy, reszta to pracownicy 

gospodarczy i trzy opiekunki osób niepełnosprawnych do MOPS. Oznajmiła, że są problemy 

z zatrudnieniem strażników, gdyż osoby nie chcą podejmować takiej pracy, że względu na 

warunki pracy. Dodała, że od 2015 roku przeszkolono na te miejsca pracy 29 osób, ale trudno 

znaleźć chętnych. Poinformowała, że każda osoba otrzymuje wynagrodzenie w wysokości 

322 zł miesięcznie, 8,30 zł za godzinę netto i te dochody nie wliczają się do dochodu  

z pomocy społecznej. Stwierdziła, że osoby wolą staże, bo są wyższe wynagrodzenia i praca 

jest bardziej atrakcyjna.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do głosowania nad opinią projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie 

został zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało  

się – 0.  

 Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Przewodniczący komisji prosił  

o zabranie głosu Pana Krzysztofa Ożoga Prezesa Przeworskiej Gospodarki Komunalnej Sp.  

z o.o. w Przeworsku.  

 Pan Krzysztof Ożóg powiedział, że zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 27 października 

2017 r. o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 

ścieków w terminie 6 miesięcy od dnia wejścia wżycie niniejszej ustawy przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne opracowują i przedstawiają radom gmin projekty 

regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Następnie w terminie  

2 miesięcy od dnia przedstawienia przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne 

projektu regulaminu rada gminy, po dokonaniu analizy przekazuje go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu. tj. w naszym przypadku Dyrektorowi Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej i Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, który  

w terminie 3 miesięcy od dnia przekazania projektu regulaminu przedstawia opinię. 

Poinformował, że teraz po wydaniu opinii na podstawie art. 19 ustawy z dnia 7 czerwca 
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2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada Miasta 

przyjmuje regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Oznajmił, że regulamin 

ten uwzględnia uwagi Wód Polskich. Dodał że uchwalony regulamin wraz z tą opinią 

zostanie przekazany do Wojewody Podkarpackiego.  

 Pan Wacław Krupa przypomniał. że radni otrzymali projekt ww. uchwały po 

poprawkach technicznych polegających na ujęcie paragrafów w kolejności od 1 do 34. 

Pan Krzysztof Ożóg dodał, że regulamin jest w 99% podobny do projektu regulaminu, 

zostały tylko naniesione uwagi Wód Polskich.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do głosowania nad opinią projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie 

został zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało  

się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Przeworska na 2019 rok. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi do przedłożonego planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Przeworska. Wobec braku uwag przeszedł do głosowania nad opinią 

projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został zaopiniowany przez komisję 

wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy komisji Rady Miasta Przeworska na 2019 rok. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi do przedłożonych planów pracy Komisji 

Budżetowo – Gospodarczej Rady Miasta Przeworska i Komisji Spraw Społecznych Rady 

Miasta Przeworska. Wobec braku uwag przeszedł do głosowania nad opinią projektu ww. 

uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został zaopiniowany przez komisję wynikiem 

głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na rok 2019. Przewodniczący komisji poprosił Pana Burmistrza o zabranie 

głosu.  

Pan Burmistrz powiedział, że w związku z planowaną realizacją zadań w ramach 

budżetu obywatelskiego: ,,RADOSNE DZIECI” przy Szkole Podstawowej Nr 2 im. Hugona 

Kołłątaja w Przeworsku oraz ,,Szkoła promująca zdrowy styl życia” przy Szkole 

Podstawowej Nr 1 im. Jana Pawła II w Przeworsku proponuje się przenieść środki na ww. 

zadania do rozdziału 80101 - Oświata i wychowanie. Powiedział, że drugi paragraf tego 

projektu uchwały pojawił się w związku z wnioskiem Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Przeworsku o udzieleniem dotacji celowej na doposażenie aparatu 

ultrasonograficznego w głowicę kardiologiczną i jej oprogramowanie w kwocie 9.000 zł. 

Dodał, że aparat SP ZOZ otrzymał od Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy.  

Pan Maciej Szewczyk zauważył, że SP ZOZ jest jednostką powiatową, zapytał na 

jakiej zasadzie będzie przekazanie środków. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że będzie uchwała intencyjna o udzieleniu dotacji, a ta 

uchwała jest budżetowa.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie ustalenia 

składki członkowskiej w Stowarzyszeniu Miejski Obszar Funkcjonalny Jarosław – 

Przeworsk. 

Pan Burmistrz wyjaśnił że podjęcie uchwały jest konieczne ze względu na potrzebę 

zapłaty składek członkowskich w Stowarzyszeniu Miejski Obszar Funkcjonalny Jarosław – 
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Przeworsk, którego Gmina Miejska Przeworsk jest członkiem. Składka obliczana będzie wg. 

danych o liczbie ludności GUS na koniec roku 2018 w wysokości 2 złotych na mieszkańca. 

Pan Maciej Szewczyk zapytał ilu mieszkańców ma obecnie Przeworsk.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że składka będzie naliczana po ukazaniu się danych GUS 

na dzień 31.12.2018 r. Dodał, że mieszkańców jest ok. 15.500  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie ustalenia 

składki członkowskiej w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania ,,Dorzecze Mleczki”. 

Pan Burmistrz powiedział, że jak co roku ustalana jest składka członkowska  

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Dorzecze Mleczki” na podstawie liczby 

ludności Gminy Miejskiej Przeworsk wg danych GUS z dnia 31 grudnia roku 

poprzedzającego rok opłacania składki, w wysokości 1,00 PLN za jednego mieszkańca.  

Pan Maciej Szewczyk zapytał jakie są korzyści z członkostwa w tym stowarzyszeniu.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że cały czas samorząd i mieszkańcy korzystają z pracy 

stowarzyszenia. Poinformował, że były rozstrzygnięte konkursy na tworzenie nowych 

przedsiębiorstw i rozwój przedsiębiorstw. Powiedział, że większość tych projektów jest 

realizowanych na terenie miasta Przeworska. Przypomniał, że Album „Dokumenty 

historyczne miasta Przeworska” był dofinansowany z projektu składanego przez LGD  

z zakresu kultury, oraz z zakresu dróg były remontowane drogi ul. Solarza, Długa i Jedności. 

Oznajmił, że w planach jest wspólny projekt z gminami na infrastrukturę np. rekreacyjną. 

oraz ogłaszane będą w 2019 roku podobne nabory na działalność gospodarczą. Przekazał, że 

miasto skorzystało ok. 1.000 0000 zł  

Pan Maciej Szewczyk zaproponował aby takie informacje przekazać mieszkańcom na 

stronie internetowej lub w wywiadzie.  

Pan Wojciech Superson powiedział, że te informacje są na bieżąco przekazywane na 

stronie internetowej.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyboru 

delegatów na Zebranie Delegatów Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 

Jarosław – Przeworsk. 

Pan Burmistrz powiedział, że w związku z zakończeniem VII kadencji Rady Miasta 

Przeworska i zmianami w Radzie Miasta Przeworska zachodzi konieczność aktualizacji 

składu osobowego delegatów Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Jarosław 

– Przeworsk. Poinformował, że zgodnie z § 15. Statutu MOF Jarosław-Przeworsk liczba 

delegatów na Zebranie Delegatów dla Gminy Miejskiej Przeworsk wynosi 4. Przypomniał, że 

jednym z delegatów był Przewodniczący Rady Miasta Przeworska i trzeba uaktualnić podając 

nowo wybranego Przewodniczącego Rady Miasta Przeworska Pana Tomasza Majbę. Dodał, 

że ma odbyć się Walne Zebranie Delegatów Stowarzyszenia Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Jarosław – Przeworsk, na którym będą uzupełniane składy organów  

stowarzyszenia.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi do projektu uchwały. Wobec braku uwag 

przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XX/158/16 Rady Miasta Przeworska z dnia 25 lutego 2016 r., w sprawie 
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wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. Przewodniczący komisji poprosił 

Zastępcę Burmistrza Miasta o przedstawienie projektu uchwały.  

Pan Wojciech Superson poinformował, że zmiana zapisów uchwały wynika  

z koniczności dostosowania obowiązujących przepisów ustawy o gospodarce 

nieruchomościami, nomenklatury prawnej dającej podstawę do wpisania służebności poprzez 

akt notarialny do ksiąg wieczystych oraz odwołanie warunków określenia służebnością do 

zawieranej umowy z podmiotem dla którego dokonuje się obciążenie nieruchomości 

służebności przesyłu. Dodał, że pozostałe warunki określone z uchwale i uzasadnieniu do 

uchwały Nr XX/158/16 z dnia 25 lutego 2016 r., dotyczące odpłatności określonej na 

podstawie operatu szacunkowego pozostają bez zmian. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

Pan Wojciech Superson powiedział, że obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu nastąpi na wniosek firmy: PGE Dystrybucja S.A. Lublin, która zwróciła się do 

Gminy Miejskiej Przeworsk o udostępnienie działek miejskich o numerach ewidencyjnych: 

1742 i 1736, położonych w rejonie ul. Lwowskiej, w celu umieszczenia na działkach 

urządzeń związanych z przesyłem energii elektrycznej. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

Pan Wojciech Superson powiedział, że obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu nastąpi na wniosek firmy: PGE Dystrybucja S.A. Lublin, która zwróciła się do 

Gminy Miejskiej Przeworsk o udostępnienie działek miejskich o numerach ewidencyjnych: 

4356 i 4310/2, położonych w rejonie ul. Czarnieckiego, w celu umieszczenia na działkach 

urządzeń związanych z przesyłem energii elektrycznej. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

Pan Wojciech Superson powiedział, że obciążenie nieruchomości służebnością 

przesyłu nastąpi na wniosek firmy: Polska Spółka Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Zakład 

Gazowniczy w Jaśle. Wnioskodawca zwrócił się do Gminy Miejskiej Przeworsk  

o udostępnienie działki miejskiej o numerze ewidencyjnym 1951/2, przy ul. Browarnej - 

bocznej, w celu umieszczenia na działce urządzeń związanych z przesyłem paliwa gazowego. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie upoważnienia 

dla Burmistrza Miasta Przeworska do złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach 

ogłoszonego naboru nr 61/I/OA/3.4/2018/cz.2 - GEPARD II-DOTACJA w programie 

priorytetowym nr 3.4 „Ochrona atmosfery 3.4 GEPARD II – transport niskoemisyjny.” 

Pan Wojciech Superson powiedział, że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej ogłosił nabór wniosków o dofinansowanie w formie dotacji w ramach 

programu priorytetowego „GEPARD II transport niskoemisyjny Część 2) Strategia rozwoju 
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ekomobilności. Zgodnie z założeniami programowymi beneficjenci zgłaszający wnioski  

o dofinansowanie zadań związanych z opracowaniem strategii zobligowani są do 

przedłożenia uchwały rady samorządu terytorialnego, upoważniającej władze wykonawcze do 

złożenia wniosku jak również przyjęcia środków finansowych na opracowanie dokumentu  

w formie dotacji.  

Pan Maciej Szewczyk zapytał jak będzie wykorzystany ten grant.  

Pan Wojciech Superson odpowiedział, że  środki będą wykorzystane na opracowanie 

Strategii Rozwoju Elektromobilności w Przeworsku na lata 2020-2035. Szacowane koszty 

opracowania strategii to kwota 50.000 zł, która możliwa jest do pozyskania w formie dotacji  

z NFOŚiGW. Oznajmił, że założenia będą wypływały z konsultacji społecznych, które 

określa kierunki i zapotrzebowanie. Dodał, że wypracowane założenia znajdą 

odzwierciedlenie w Strategii, w sferze działań edukacyjnych, promocyjnych  

i infrastrukturalnych.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości od Polskich Kolei Państwowych Spółka 

Akcyjna 

Pan Wojciech Superson poinformował, że projekt uchwały został przygotowany,  

w celu przejęcia, w formie darowizny, drogi dojazdowej ul. Za Parowozownią miasta 

Przeworska wraz z infrastrukturą. Przedmiotowe prace zostały zainicjowane ustaleniami 

prowadzonymi od 2015 roku z PKP S.A., mającymi na celu uregulowanie stanu prawnego 

nieruchomości. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości od osób fizycznych.  

Pan Wojciech Superson oznajmił, że projekt uchwały został przygotowany  

w nawiązaniu do wniosku właścicieli działki nr 106/1 położonej w terenie Za Szpitalem oraz 

stosownie do przyjętych na ostatnich komisjach opinii Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

Rady Miasta Przeworska i Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Przeworska  

i przeznaczenie jej na cele drogowe.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma uwagi w sprawie projektu uchwały. Wobec braku 

uwag przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został 

zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Przewodniczący komisji przeszedł do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przeworsku.  

Pan Burmistrz powiedział, że projekt tej uchwały jest konsekwencją zapisów projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta. i dotyczy dotacji dla Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przeworsku  

Przewodniczący komisji Pan Wacław Krupa przeszedł do zaopiniowania projektu 

uchwały. Projekt uchwały w ww. sprawie został zaopiniowany przez komisję wynikiem 

głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Kolejno przystąpiono do zapoznania się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości miejskich  

Pan Wojciech Superson powiedział, że projekt uchwały został przygotowany  

w związku z wnioskami zainteresowanych strony wykupem przedmiotowych nieruchomości. 

Działki nr 46/7 o pow. 0,5631 ha, nr 46/9 o pow. 0,4730 ha,
 
nr 46/10 o pow. 0,4907 ha, 
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położne przy ul. Gorliczyńskiej, objęte miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego z przeznaczenie na działalność usługowo- magazynową. Dodał, że zbycie ww. 

nieruchomości nastąpi w drodze przetargu bez zastosowania ustawy o ochronie gruntów 

rolnych.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie projektu uchwały. Udzielił głosu 

radnemu Panu Maciejowi Szewczykowi.  

Pan Maciej Szewczyk zapytał ile firm wystąpiło z wnioskiem o wykup tych 

nieruchomości.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że dwie firmy, jedna na rozbudowę firmy przyległej,  

a druga na budowę hali produkcyjnych.  

Pan Maciej Szewczyk zapytał jakie są ceny tych działek.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że mniejsze wycenione są na 250.000 zł + VAT,  

a większa na 300.000 zł + VAT. 

Pan Wacław Krupa zapytał kto jeszcze chce zabrać głos w sprawie projektu uchwały. 

Wobec braku chętnych do zabierania głosu przeszedł do zaopiniowania projektu uchwały. 

Projekt uchwały w ww. sprawie został zaopiniowany przez komisję wynikiem głosów: za - 6, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Pan Wacław Krupa powiedział, że radni otrzymali projekt Apelu Rady Miasta 

Przeworska w sprawie przywrócenia działalności Fabryki Wagonów S.A. w Gniewczynie 

Łańcuckiej w powiecie przeworskim. Poprosił Pana Burmistrza o przedstawienie sprawy.  

Pan Burmistrz powiedział, że na spotkaniu Konwentu burmistrzów, wójtów z powiatu 

przeworskiego podjęty był temat upadłości Fabryki Wagonów w Gniewczynie Łańcuckiej. 

Powiedział, że ponownie czynione są działania aby podąć inicjatywę wsparcia starań w celu 

przywrócenia działalności Fabryki Wagonów. Oznajmił, że ustalono wspólnie z wójtami  

i burmistrzami, że poprzez rady gmin zostanie skierowany apel samorządów do rządu. Dodał, 

że podobny apel skierował do rządu Zarząd Regionu Solidarności Ziemi Przemyskiej i Gmina 

Tryńcza. Wyjaśnił, że apele są podejmowane aby wzmocnić stanowisko do rozmów z rządem 

i zachęcić do przywrócenia fabryki. Stwierdził, że nie będzie to sprawa łatwa ale trzeba to 

zrobić dla byłych pracowników fabryki i ich rodzin. Powiedział, że jest propozycja aby Rada 

Miasta Przeworska przyjęła taki apel na najbliższej sesji, jako swoje oświadczenie. 

Pan Maciej Szewczyk zapytał gdzie ten apel będzie wysłany.  

Pan Burmistrz wyraził zdanie, że jak 9 czy 10 samorządów zbiorowo skieruje apele do 

rządu, to będzie to miało silniejszy głos.  

Pan Wacław Krupa zapytał kto ma pytania w sprawie apelu. Wobec braku pytań 

przeszedł do zaopiniowania projektu apelu. Projekt apelu w ww. sprawie został zaopiniowany 

przez komisję wynikiem głosów: za - 6, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Pan Burmistrz powiedział, że chciałby przekazać członkom komisji jeszcze jedną 

informację. Powiedział, że przez wiele lat toczyły się dyskusje na szczeblu samorządów 

miasta i powiatu na temat własności Zespołu Pałacowo – Parkowego w Przeworsku. 

Przypomniał, że pierwsze takie wystąpienia były podczas kadencji starosty Zbigniewa 

Mierzwy, w poprzedniej kadencji też były prowadzone rozmowy dotyczące przekazania lub 

przejęcia tego muzeum. Oznajmił, że w tym roku rozpoczął takie rozmowy z nowym Panem 

Starostą i Pan Starosta do pisemnego wystąpienia ustosunkował się pozytywnie. Dodał, że  

w tym pisemnym wystąpieniu przedstawił krótką historię muzeum, o tym, że było tworzone 

jako muzeum miejskie z siedzibą w Ratuszu i zgromadzonymi eksponatami opiekował się 

Pan Józef Benbenek. Mówił dalej, że w 1958 roku muzeum zostało przeniesione do Pałacu  

w parku, w czasach PRL-u było częścią muzeum łańcuckiego i najpierw podlegało miastu  

a potem administracji rządowej. Wyjaśnił, że jako jednostka administracji rządowej po 

reformie administracji w 1999 roku muzeum w Przeworsku zostało przekazane, z mocy 

prawa, do Powiatu. Stwierdził, że przez wiele dziesięcioleci Zespół Pałacowo – Parkowy  
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w Przeworsku nie był traktowany priorytetowo ani przez wojewodę ani przez powiat. Wyraził 

zdanie, że mieszkańcy miasta Przeworska z dużym sentymentem wspominają te czasy jak 

park wyglądał nieco inaczej i był miejscem spotkań i rekreacji przeworszczan. Oznajmił, że 

on występując do Starosty o przekazanie Zespołu Pałacowo – Parkowego miał w zamyśle 

przywrócenie parku i muzeum dla mieszkańców miasta. Powiedział, że w rozmowach ze 

Starostą i w piśmie podkreślał, że miasto nie jest w stanie samodzielnie utrzymać muzeum, 

bez wsparcia finansowego Powiatu. Poinformował, że w związku z tym, że Starosta 

zadeklarował, że Powiat może udzielić takiego wsparcia, on złożył propozycję przejęcia 

muzeum od 01.01.2020 r., aby już rozpocząć pierwsze inwestycje. Przedstawił procedurę 

przejęcia Muzeum mówiąc, że po otrzymaniu pozytywnej odpowiedzi Zarządu Powiatu na 

wniosek Burmistrza Miasta o przejęciu muzeum Rada Powiatu Przeworskiego i Rada Miasta 

Przeworska podejmie intencyjne uchwały odpowiednio w sprawie przekazania i przejęcia 

Zespołu Pałacowo – Parkowego w Przeworsku. Powiedział dalej, że następnie zostanie 

podpisane porozumienie pomiędzy samorządami dotyczące już szczegółów przekazania oraz 

finansowania, następnie trzeba będzie przeprowadzić kompleksową inwentaryzację. Dodał, że 

muzeum posiada ponad 20.000 eksponatów i przedmiotów wpisanych do rejestru zabytków 

lub ewidencji muzeum. Następnie powiedział, że potem trzeba wystąpić do ministra 

właściwego ds. kultury o zgodę na przekazanie i przejęcie tej jednostki, kolejno podjąć 

ostateczne uchwały o przekazania i przejęciu oraz uchwałę Rady Powiatu Przeworskiego  

o wieloletniej pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Przeworsk. Przedstawił wysokość 

dofinansowania powiatu w kolejnych latach: w 2020 roku – 1.000.000 zł, w 2021 roku – 

900.000 zł w 2022 roku – 700.000 zł, w 2023 roku 600.000 zł, w 2024 roku 500.000 zł,  

w 2025 roku – 400.000 zł, w 2026 roku – 300.000 zł. Wyraził zdanie, że przez te siedem lat 

dofinansowania przez powiat będzie można wykonać inwestycje. Przypomniał, że to jest  

12 ha parku i 1,5 ha ogrodów oraz farma fotowoltaiczna, dom koniuszego, muzeum 

pożarnictwa i pała wraz z oficyną. Oznajmił, że jest pomysł połączenia parku z Zajazdem 

Pastewnik drewnianym mostem przez rzekę Mleczkę. Przedstawił plany inwestycyjne terenu 

mówiąc, że planowana jest  m.in. budowa dużego placu zabaw dla dzieci przy basenie. 

Powiedział, że dopiero nowa perspektywa do możliwość sięgania po środki unijne. Oznajmił, 

że dużą część dokumentacji na rewitalizację parku i wszystkich obiektów jest gotowa. 

Poinformował, że część prac zostało zrobione w 2018 roku, bo rozpoczęto proces 

termomodernizacji budynku muzeum i pewne prace konserwatorskie. Stwierdził, że  

3.000 000 zł wsparcia od Starostwa w pierwszych latach działalności pomoże odbudować  

i odświeżyć park. Wyraził zdanie, że większość mieszkańców miasta tego oczekuje, tym 

bardziej, że mało kto wie kto jest organem prowadzącym muzeum. Wyjaśnił, że część 

nieruchomości  położonych na terenie parku jest miejskich: np. droga przejazdowa od jednej 

bramy do drugiej, kordegarda, oficyna, w której mieści się MOPS, brama wjazdowa od  

ul. Skłodowskiej jest na terenie miejskim, a brama jest własnością muzeum. stwierdził, że 

wiele spraw jest nieuregulowane i trzeba to wyprostować. Poinformował, że jest 

przygotowana wstępna dokumentacja, uzgodniona przez konserwatora zabytków, adaptacji 

oranżerii, która wymaga uaktualnienia. Dodał, że jest też przygotowana dokumentacja  

dendrologiczna drzew parku oraz projekt nasadzeń, urządzenia alejek i oświetlenia. 

Stwierdził. że jest to proces do wdrożenia przez najbliższe 10 lat. 

Pan Maciej Szewczyk wyraził zdanie, że jest to decyzja bardzo oczekiwana 

społecznie. Zapytał jaki jest roczny koszt utrzymania Zespołu Pałacowo – Parkowego.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że w 2018 r. budżet muzeum wynosił 1.400.000 zł,  

w tym były koszty termomodernizacji budynku muzeum ze środków unijnych oraz koszty 

utrzymania mieszkań lokatorskich, które są własnością powiatu. Stwierdził, że koszt 

utrzymani muzeum to ok. 1.000 000 zł. Powiedział, że przedstawił taką szeroką informację po 

to aby radni znali sytuację, a nie dowiadywali się z prasy. Dodał, że do prasy też nie chciał 
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jeszcze przekazywać informacji, bo czekał na decyzje Starosty. Oznajmił, że będą 

przygotowywane uchwały intencyjne dla obu rad.  

Pan Andrzej Gaweł zapytał czy Pan Starosta będzie obecny na sesji, na której będzie 

podejmowana taka uchwala.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że Pan Starosta chce być obecny na tej sesji.  

Pan Tomasz Majba stwierdził, że samorząd przeworski stoi przed historyczną chwilą 

przejęcia takiego terenu i obiektu. Przyznał rację radnemu Maciejowi Szewczykowi, że 

decyzja jest społecznie oczekiwana. Wyraził zdanie, że sposób finansowania nie budzi 

wątpliwości, trzeba wszystko prawnie i formalnie dograć i działać. 

Przewodniczący komisji zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. Udzielił głosu radnej 

Pani Bernadecie Zamorskiej.  

Pani Bernadetta Zamorska powiedziała, że przy ul. Długiej ma być urządzona droga,  

a są tam działki miejskie. Poprosiła by przy budowie drogi wykonać miejsce do zawracania 

samochodów, bo trudno na tej ulicy zawrócić, a szczególnie śmieciarce. Dodała, że 

samochody często zawracają na końcu ulicy na działce osoby prywatnej, która bardzo się 

denerwuje, a obecnie zagradza tę działkę.  

Pan Burmistrz powiedział, że ten Pan miał pretensje także przy budowie drogi i ciągle 

ma roszczenia. 

Pan Andrzej Gaweł zapytał dlaczego odpady segregowane na osiedlach 

wielorodzinnych  przy odbiorze wsypywane są do jednej smieciarki.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że na sortowni muszą być jeszcze raz segregowane.  

Na tym posiedzenie i protokół zakończono.  

Protokołowała Bogumiła Ptaszyńska …………………….. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych  

Rady Miasta Przeworska 

 

Wacław Krupa  

 

 

 


